

Dağlıq Qarabağ

Biblioqrafik siyahı

Bibliografik siyahıda təkcə Azərbaycanın deyil, dünyanın ən qədim yaşayış məskənlərindən biri olan Dağlıq Qarabağın tarixi, müasir siyasi vəziyyəti və mədəni tarixi abidələri haqqında kitabxananın fondunda olan materialların bir qisminin bibliografik təsviri verilmişdir

Bölmələr :

- 1. Dağlıq Qarabağın Tarixi :* 1 - 29
- 2. Dağlıq Qarabağ münaqişəsi :* 30 - 59
- 3. Dağlıq Qarabağın mədəni abidələri :* 60 - 83

Dağlıq Qarabağın tarixi

- 1.** Qarabağ : Real tarix, faktlar, sənədlər. / ing.dil.tərc.ed.B.Hacıyev. - Bakı : Təhsil, 2005. - 305 s.
- 2.** Lissabon sammiti-1996 /tərt.Ə.Həsənov, Ş.Şahməmmədov. - Bakı : Azərbaycan Dövlət Nəşriyyatı, 1997. - 312 s.
- 3.** Fərzəli, Ə. Qarabağ-böyük behişt // Dədə Qorqud yurdu. – B. : 1989. – S.36-37.
- 4.** Mehdiyev, Ramiz. Gorus - 2010 : absurd teatrı mövsümü / R. Mehdiyev ; tərc.: O Məmmədov, Y. Quluzadə, F. Abdullayeva ; red.: A. Aslanov, D. İsmayılov. - Bakı : Şərq-Qərb, 2010. - 96 s.
- 5.** Məhərrəm, Bayar. Altı min illik türk yurdu – Qarabağ // Xəzər. – 1991. –N1. – S.135-140.-Qarabağ tarixinə dair.
- 6.** Pənah xan: [Qarabağ xanlığının əsasını qoymuşdur] // Sənin baban kim olub. – B. : 1991. – S.22-24.
- 7.** Xəlilov, X.D. Qarabağın elat dünyası [Qarabağın keçdiyi tarixi yol]. – B. : Azərnəşr. – 1992. – 114 s.
- 8.** Göyüşov, R. Ermənilər qarabağa nə vaxt köçürülmüşlər // Göyüşov R. Qarabağın keçmişinə səyahət. – B. : 1993. – S.75-79.
- 9.** Kremlin diktəsi və Nəriman Nərimanovun bəyanatı // Respublika. – 1999. – 14 aprel. – S. 3.-1920- ci ildə N.Nərimanovun bəyanatına əsasən Zəngəzurun ermənistana verilməsi və qarabağ məsələsi haqqında.
- 10.** Rzalı, R. Xocalının qədim tarixi // Azərbaycan. – 2009.-1 mart. –S. 8.
- 11.** Çaxmaqlı, Q. Dağlıq qarabağ işğalından əvvəl və sonra // Azərbaycan ordusu. – 2009. – 16 sentyabr. – S. 3.-Dağlıq qarabağın tarixi, etimologiyası, coğrafi məkan kimi sahəsi haqqında.
- 12.** Məmmədov, Nazim. Dağlıq Qarabağ tarixinin araşdırılmasının zəruriliyi // Qarapapaqlar.-2010. - № 5.-S. 21-25.
- 13.** Nəcəfli, Tofiq. Qarabağ XV-XVII əsrlərdə: II yazı // Qarapapaqlar. - 2010. - S. 10-15. - Qarabağın tarixi.
- 14.** Həsənlı, Cəmil. Azərbaycanın sovetləşməsi və Qarabağın qara günləri (1920-1923)// 525-ci qəzet. - 2010.-25 sentyabr. -S. 10-11.

- 15.** Hacıyev, Q. Qarabağ Azərbaycan xalqının əzəli əbədi torpağıdır // Respublika. – 2010. -29 dekabr. – S.6-7.-Qarabağın tarixi haqqında.
- 16.** Sadıqov, Həsənbala. Tarixi saxtakarlığa sanballı elmi cavab : Akademik Ramiz Mehdiyevin "Gorus-2010: absurd teatri mövsümü" əsərini oxuyarkən // Azərbaycan. - 2011. -11 yanvar. -N 6. -S. 3.
- 17.** Qubadoğlu, Natiq. Tariximizi, taleyimizi yazan sənətkar : Nəriman Həsənzadənin publisistik yazılarında Qarabağ mövzusuna baxış // 525-ci qəzet. - 2011.-25 yanvar. -S. 6.
- 18.** Sadıqov, Həsənbala. Qarabağ xanlığının tarixinə dəyərli töhfə // Azərbaycan. - 2011.-29 yanvar. - S. 7. - Tarix elmləri doktoru, professor Tofiq Mustafazadənin "Qarabağ xanlığı" kitabı haqqında.
- 19.** Xələfov, A., Məmmədov, N. Tarixi saxtalaşdıranlara əsaslandırılmış elmi cavab// Azərbaycan. – 2011. – 1 mart. – S.6. -Akademik Ramiz Mehdiyevin “Gorus – 2010 : absurd teatri mövsümü” əsərini oxuyarkən.
- 20.** Dağlıq Qarabağın Azərbaycanlı icması: Qarabağ problemi 1828-ci ildə- ermənilərin kütləvi şəkildə Zaqafqaziyaya köçürülməsi başlayanda yaranmışdır // Azərbaycan. - 2011.-16 mart. - S.6.
- 21.** Hacıyev, İsmayıl. Azərbaycan ərazilərində yaradılan "erməni vilayəti" // Xalq qəzeti. - 2011.-3 aprel.- S. 5.
- 22.** Məmmədli, Hülya. Erməni yalanı və ya Azərbaycanın tarixi torpaqlarında yaradılan dövlət // Yeni Azərbaycan. - 2011.-21 aprel. - S. 6.
- 23.** Əhmədov, Elçin. Şuşa Azərbaycanın tarixi mədəniyyət mərkəzidir // Xalq qəzeti. - 2011.-11 may.- S. 9. - Şuşa qalasının salınma tarixi 1750-1751-ci illərdən hesab edilir.
- 24.** Rzayev, Məmmədağa. Mirzə Adıgözəl bəy və onun "Qarabağnamə"si // Səs . - 2011.-14 sentyabr. - S.7.
- 25.** Xəlilzadə, Flora. Tarixin yaralı səhifələri : sonuncu deportasiyadan 23 il ötür // Azərbaycan. - 2011.-3 dekabr. - S. 6. - 1988-ci il azərbaycanlıların Ermənistandan deportasiyası haqqında.

Rus dilində

26. Алиев И. Нагорный Карабах; История, Факты, События.-ЭЛМ,1989.-104 с.
27. К истории образования Нагорно-Карабахской Области Азербайджанской ССР.1918-1925.; Документы и материалы.-Б.; Азернешр,1989.-334 с.
28. Карабахская хроника : Ретроспектива, или о том, дарил ли Сталин Нагорный Карабах Азербайджану : Страницы истории.// Бакинский рабочий.-1994.-26 апреля.
29. Азиз Ш. Карта Карабаха конца XIX века. //Азербайджан.-1990.-январь.- С.5.

Dağlıq Qarabağ münaqişəsi

30. Hacıbəyli, Gültəkin. Alt Komitənin bərpası Dağlıq Qarabağ münaqişəsinin həlli sürətləndirə bilər:"AŞPA Ermənistanın qarşısına işğal edilmiş Azərbaycan ərazilərdən çəkilməsi ilə bağlı tələblər qoya bilər" // Səs. - 2010.-3 iyul. - S. 7. - Azərbaycanın AŞPA-da nümayəndə heyətinin üzvü, millət vəkili mülkiyyəti.
31. Ermənistan Kəlbəcərdən zamanət kimi istifadə etmək istəyir: Svante Kornell: Dağlıq Qarabağ sülh sazişi mərhələlərinin reallaşdırılmasında ardıcılıq bugünkü danışıqların əsasıdır // Yeni Azərbaycan. - 2010.-15 iyul.- S.7.
32. Sadayovlu, Pərviz. Rusiya Dağlıq Qarabağ münaqişəsinin sülh yolu ilə həllini istəyirsə...: Ermənistan aşıq şəkildə verilən dəstəyə və Azərbaycanın qarşı aparılan təzyiq kampaniyasına son qoyulmalıdır // Yeni Azərbaycan. - 2010.-31 iyul. - S. 7.
33. Səfərov, Bayram. "Azərbaycan Ermənistan daha bir hədiyyə etməyəcək": "İşğal olunmuş torpaqlarını azad etmək Azərbaycan üçün asandır" // Paritet. - 2010.-5-6 avqust.- S. 1,3. - Dağlıq Qarabağın azərbaycanlı icmasının rəhbəri, Şuşa rayon İcra Hakimiyyətinin başçısı ilə mülkiyyəti.
34. Mübariz Qurbanlı: Rusiya Dağlıq Qarabağ probleminin həllinə mane olur: Ermənistan himayədarlıq etməklə // İki sahil. - 2010.-10 avqust. - S. 9.
35. İlyasov, Zülfü. Qarabağ münaqişəsi Azərbaycana ölçüyəgəlməz miqyasda iqtisadi ziyan vurub // İqtisadiyyat. - 2010.-13-19 avqust.- S.7.

- 36.** Musabəyov, Rasim. Qarabağ münaqişəsi: 2010-cu ilin yekunları // Azərbaycan. - 2011. -29 yanvar.- S. 6.
- 37.** Bədəlov, Əliqismət. Azərbaycanın ildən-ilə artan diplomatik uğurları Dağlıq Qarabağ münaqişəsinin nizamlanmasında həlledici rol oynayacaq // Xalq qəzeti. - 2011.-8 yanvar. - S. 1.
- 38.** Lətifov, Aqil. "Azərbaycan torpaqlarının işğalı əbədi ola bilməz" : Mustafa Akıncı: "Avropa İttifaqı üçün Dağlıq Qarabağ məsələsi prioritet deyil" // 525-ci qəzet. - 2011.-20 yanvar. - S.1..
- 39.** Rzalı, Rəsmiyyə. İlk hədəf Malıbəyli-Quşçular idi : ermənilərin Xocalıdan əvvəl törətdikləri faciələr // Azərbaycan. - 2011.-8 fevral. - S. 5.
- 40.** Həmzəoğlu, Kamil. "Dağlıq Qarabağ üzrə Alt Komitənin mövcudluğu son dərəcə əhəmiyyətlidir": Azərbaycan Avropa Şurası Parlament Assambleyasındakı (AŞPA) nümayəndə heyətinin üzvü Rafael Hüseynov: "Alt Komitənin fəaliyyətinin bərpası Azərbaycanın apardığı siyasətin uğuru sayılmalıdır" // 525-ci qəzet. - 2011.-8 fevral. - S. 4.
- 41.** Bayramov, Rasim. Azərbaycanın yeni diplomatik qələbəsi Ermənistanı təşvişə salıb : AŞPA-da Dağlıq Qarabağ üzrə alt komitənin fəaliyyətinin yenidən bərpa edilməsi münaqişə ilə bağlı həqiqətlərin dünya ictimaiyyətinə çatdırılmasında mühüm rol oynayacaqdır // Azərbaycan. - 2011.-9 fevral. - S. 6.
- 42.** Avropa Birliyindən Azərbaycan və Ermənistanı çağırış: Piter Semnebi: "Münaqişə tərəfləri atəşkəslə bağlı razılaşmanı möhkəmləndirir" : Avropa Birliyinin nümayəndəsi hesab edir ki, Dağlıq Qarabağda təhlükəsizliklə bağlı vəziyyət xüsusi olaraq narahatlıq doğurur // 525-ci qəzet. - 2011.-11 fevral. - S. 1.
- 43.** Xocalı soyqırımına gedən yol : XX əsrin faciəsi-Xocalı soyqırımı // Azərbaycan. - 2011.-16 fevral. S. 4.
- 44.** Rzalı, Rəsmiyyə. Qaradağlı faciəsi // Azərbaycan. - 2011. -17 fevral. - S. 6. - 1992-ci il fevralın 17-18-də Xocavənd rayonunun Qaradağlı kəndində erməni separatçıları tərəfindən törədilmiş faciə haqqında
- 45.** Niyazioğlu, M. Qarabağ münaqişəsini alovlandıran ilk qılgıncılar: Erməni vandalizminin kökündə dayanan səbəblər // Paritet. - 2011.-24-25 fevral. - S. 5.
- 46.** Sultanova, P. Rəsmi Bakı ATƏT-in Qarabağla bağlı hesabatına münasibət bildirdi: "Bu hesabat işğal olunmuş ərazilərdə qanunsuz fəaliyyətin aparılması ilə bağlı

Azərbaycanın narahatlığının əsaslı olduğunu təsdiqləyib" // 525-ci qəzet. - 2011.-29 mart. - S. 1.

47. Mirzəyev, İlham. Dağlıq Qarabağ münaqişəsinin baş verməsi səbəblərinin tarixi retrospektivdə hüquqi-psixoloji təhlili // AMEA SFHI-nun Elmi əsərləri. - 2011. - N 1. - S. 204-209

48. Əliyev, Rauf. Prezident İlham Əliyev: Dağlıq Qarabağ münaqişəsinin tənzimlənməsi beynəlxalq hüququn norma və prinsiplərinə əsaslanmalıdır : BMT-nin Təhlükəsizlik Şurası və ATƏT-in Minsk qrupunun həmsədrləri bu məsələdə öz üzərlərinə düşən vəzifəyə məsuliyyətlə yanaşmalıdırlar // Xalq qəzeti. - 2011.-1 aprel. - S. 4.

49. Nərimanoğlu, Məhəmməd. İşğala aparan yolların başlanğıcı // Azərbaycan. - 2011.-28 aprel. - S.10. - Ağdaban faciəsi haqqında.

50. Novruz Məmmədov: Ermənilər başa düşməlidirlər ki, kor siyasət aparırlar // Azərbaycan. - 2011.-16 iyul. - S. 4. -Prezident Administrasiyasının xarici əlaqələr şöbəsinin müdirinin müsahibəsi.

51. Mirzəbəyli, İttifaq. İşğalçı və terrorçu Ermənistan həm də uşaq qatili kimi rəzil ad qazanmışdır // Azərbaycan. - 2011.-16 iyul. - S. 4. -Tovuzun Ermənistanla həmsərhəd olan Əlibəyli kəndində içinə partlayıcı maddə qoyaraq çaya axıdılmış oyuncağın partlaması haqqında .

52. Mirzəbəyli, İttifaq. Prezident İlham Əliyev: Dağlıq Qarabağa müstəqillik verilməsi, yaxud da Ermənistana birləşdirilməsi heç vaxt danışıqların mövzusu olmayıb və olmayacaqdır : beynəlxalq təşkilatlar bu problemin həll edilməmiş qalmasından böyük narahatlıq ifadə edirlər // Xalq qəzeti. - 2011.-2 avqust. - S. 1. 53. Mənsimov, Elgün. 20 yaşlı işğal...: Kərkicahanın işğalı düşməyə strateji mövqe qazandırdı // Kaspi.-2012.-31 yanvar. - S.12.

Rus dilində

54. Кочарли Т. К истории Карабахского вопроса : (Вымыслы и действия)// Республика.-1994.-13 мая.-С. 3.

55. Мы не будем вести переговоры ради переговоров " : Ильхам Алиев рассчитывает заострить внимание Владимира Путина на Карабахской проблеме (Виктория Панфилова .Накануне визита в Москву Президент Ильхам Алиев дал в Баку интервью корреспонденту " НГ ") // Бакинский рабочий. - 2005. - 15 февраля. - С. 1 .

56. Европейский Союз активизирует свои усилия в решении Нагорно-Карабахского конфликта // Бакинский рабочий. - 2005. - 19 апреля №74. - С. 2. - Примеч.: 6-ой заседании Комитета по сотрудничеству Европейский Союз - Парламент Азербайджана.
57. Сопредседатели Минской группы ОБСЕ призывают активизировать усилия в урегулировании Нагорно- Карабахского конфликта // Бакинский рабочий. - 2005.- 18 мая . - С. 1.
58. Украина выступает за урегулирование Нагорно-карабахского конфликта в рамках территориальной целостности Азербайджана // Бакинский рабочий. - 2005.-20 мая . - С.5
59. Дышин , Валерий. Карабахский тупик / В. Дышин // Вышка. - 2005.-10-16 июня. - С.6. .

Dağlıq Qarabağın mədəni abidələri

60. Qarabağlı, R. Qarabağ türbələri // Qarabağlı R. Memar Kərbalayı Səfixan qarabağlı. – B. : Azərbaycan. – 1995. – S. 58-73.
61. Ələkbərova, N. Azərbaycanın tarix və mədəniyyət abidələri müharibə və atəşkəs şəraitində // Azərbaycan. – 1998. – 5 may. – S.3.
62. Məmmədova, A. Qarabağın ilk tunc dövrü Kurqan abidələrinin etnik mənsubiyyətinə dair // Ulduz. – 2001. – N 2. – S.88-89.
63. Əsədov, V. Qarabağımız və tarixi abidələrimiz // Xalq qəzeti. – 2003. – 10 iyul. – S.7
64. Həsənoğlu, A. Biz nələri itiririk? Dağılan abidələrimiz // Mədəniyyət. – 2003. – 6 dekabr. – S.7.- Qərbi Azərbaycanda, xüsusən də İrəvan mahalında azərbaycanlılara məxsus olan abidələr haqqında.
65. Həsənoğlu, A. Dağılan abidələrimiz // Mədəniyyət. – 2004. – 31 yanvar. – S.2.- Tarixi abidələrimizdən olan İrəvan məscidi haqqında.
66. Əsədov, V. Könlüm keçir Qarabağdan // Yeni Azərbaycan. – 2004. – 15 may. – S.6. -Qarabağın tarixi və mədəni abidələri haqqında.

67. Əsədov, V. Tarixi saxtalaşdırırlar gec-tez ifşa ediləcəklər // Xalq qəzeti. – 2004. – 5 avqust. – S.6.- Qarabağ abidələrinin tədqiqatçılarından biri, Mədəniyyət nazirliyinin abidələrin Qorunması və İstifadəsi şöbəsinin aparıcı məsləhətçisi ilə müsahibə/ Müsahibəni apardı : M.Mükərrəmoğlu.
68. Əsədov, V. Tarixi abidələrimizi dağdan ermənilər tarix qarşısında cavab verəcəklər. Ermənilər vandalizmi beynəlxalq müstəvidə ifşa olunmalıdır // Yeni Azərbaycan. – 2004. – 24 sentyabr. – S.5. Mədəniyyət Nazirliyinin Abidələrin Qorunması və İstifadəsi şöbəsinin aparıcı məsləhətçisi ilə müsahibə.
69. Qarabağ: Tarixi arayış // Yaddaş. – 2005. – 11 yanvar. – S.-Qarabağın memarlıq abidələri və monastrları haqqında.
70. Cəfərov, Ə. Qarabağın arxeoloji abidələri və onların tarixini saxtalaşdırmaq cəhdləri // Xalq qəzeti. – 2005. – 24 aprel. – S.6.
71. Nasir, Ş. İrəvanda “Hüseynəli xan” məscidi // Azərbaycan – 2006. – 17 avqust. – S.5
72. İsmayılov, F. Qafqaz Albaniyası abidələri erməni əsarətində // Mədəniyyət. – 2006. – 28 dekabr. – S.3.-Qafqaz Albaniyası abidələrinin ermənilər tərəfindən saxtalaşdırılması haqqında.
73. Cəbiyev, Q. Fit qalası haqqında əfsanəni ermənilərin saxtalaşdırmaq cəhdləri // Dirçəliş. –XXI əsr. – 2007. –N 112 – 113 . – iyun-iyul . – S. 315-321.
74. Ələsgərov, V. Qürbətdə qalan abidələrimiz // Yeni Mədəni-maarif. – 2008. – N5. – S.53-54.- İrəvan qalası haqqında.
75. Əsədov, V. Qədim türk yurdunun daş yaddaşı // Xalq qəzeti. – 2010. – 10 fevral. – S.7.- Qərbi Azərbaycan (indiki Ermənistan Respublikasının) ərazisində mövcud olan Qafqaz Albaniyası abidələri haqqında.
76. Qoçulu, Ö. Qarabağın Əsgəran qalası // Folklor və etnoqrafiya. – 2010. – N1. – S.11-15.- Əsgəran qalasının tarixi və memarlıq tikilisi haqqında.
77. Əsədov, V. Qədim türk yurdunun daş yaddaşı // Xalq qəzeti. – 2010. -21 aprel. – S.7.-İrəvanda yerləşən qədim türk abidələri haqqında.
78. Cəfərov, Əsədulla. Azıx paleolit düşərgəsində aparılan tədqiqatlar dünya arxeologiyasına və Qarabağın ən qədim tarixinə gur işıq salır// Xalq qəzeti. - 2011.-13 yanvar. - N 8. - S. 4. - AMEA Arxeologiya və Etnoqrafiya İnstitutunun şöbə müdiri ilə müsahibə/ Müsahibəni apardı: İ. Əmənullayev

- 79.** Babayeva, Xəyalə. Yaddan şıxmaz Qarabağ // Hərbi and. – 2011. – 13 aprel. – S.10. -Qarabağın bir çox dövrlərə aid edən tarixi abidələri və mağaraları.
- 80.** Xəlilzadə, F. İşğalda qalan sərvətimiz.: 18 aprel Abidələrin Beynəlxalq mühafizə günüdür //Azərbaycan. – 2011. -17 aprel. – S.6
- 81.** Nərimanoğlu, Məhəmməd. Əsarətdə qalan sərvətimiz // Azərbaycan. - 2011. -24 avqust. - S.5. – Ermənilər tərəfindən işğal edilmiş Azərbaycan ərazisindəki abidələr haqqında.
- 82.** Nərimanoğlu, Məhəmməd. İrəvan qalasının 500 illiyinə həsr edilmiş portal // Azərbaycan. - 2011.-28 dekabr. - № 288. - S.7.
- 83.** İsmayılov,Faiq. “Biz bu qədər abidələrimizi başlı-başına qoymuşuq”: İşğal olunmuş ərazilərimizdə dövlət qeydiyyatında olmayan minlərlə abidələrimizə qarşı ermənilər tərəfindən vandalizm aktları həyata keçirilib // Kaspi. - 2012-31 yanvar. - S. 9. -Azərbaycanın İşğal Olunmuş Ərazilərindəki Tarix və Mədəniyyət Abidələrini Müdafiə Təşkilatı İctimai Birliyinin sədri ilə müsahibəsi.

